
Protokół nr 63.2023 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 

z posiedzenia odbytego w dniu 22 stycznia 2024 r. Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa 

 i Budżetu. Posiedzenie rozpoczęto o godz. 7.30, a zakończono o godz. 09:35 tego samego dnia. 

Obecni: 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 Radny Dionizy Waszczuk  

 Radny Michał Płonka 

 Radna Sławomira Kuś  

 Radna Mirosława Sajur 

 Radna Monika Paszek  

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju,  

- Sylwia Wawrzynowicz – Przewodnicząca Rady Osiedla nr 1, 

- Eugeniusz Koczorowski – Przewodniczący Rady Osiedla nr 2, 

- Łukasz Kowalczyk – Przewodniczący Rady Osiedla nr 3, 

- Paulina Boguszyńska – Inspektor ds. gospodarki komunalnej,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami, 

- Ewelina Wrońska – Inspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej, 

- Grzegorz Piaszczyński – Wiceprezes, Naczelnik OSP Zduny, 

- Maciej Galas – Wiceprezes OSP Zduny, 

- Elżbieta Kurkiewicz – p.o. Dyrektora ZOK, 

- Kacper Bożykowski – koordynator Kina Społecznościowego „Za rogiem”.  

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Radna Sławomira Kuś otworzyła posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja. Prowadząca obrady na wniosek burmistrza Zdun z dnia 

19 stycznia 2024 r. wniosła o wprowadzenie do porządku obrad pkt. 2l) zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie.    



Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad pkt. 2l) zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości - na wniosek burmistrza  

z dnia 19 stycznia 2024r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Innych wniosków o zmianę w porządku obrad nie wniesiono. Następnie prowadząca obrady 

odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/3 Zduny) 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 Zduny) 

f) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis 

g) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

h) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034 

i) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

j) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 2024 r. 

k) w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA  

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały 

l) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości – Baszków.  

3. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2023 roku   

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski – wnioski OSP Zduny. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z funkcjonowaniem obiektów kulturalnych w 

gminie Zduny: Kręgielnia, Stara Kaflarnia oraz Kino Społecznościowe „Za rogiem”. 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny 

Sprawozdania z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny przedstawili Przewodniczący Rad 

Osiedlowych Sylwia Wawrzynowicz, Eugeniusz Koczorowski oraz Łukasz Kowalczyk. 

Przewodniczący Rad Osiedlowych nr 2 i nr 3 wyrazili swoje zaniepokojenie niską frekwencją 



mieszkańców na zebraniach osiedlowych, dlatego jednym z celów na kolejny rok jest zwiększenie 

zaangażowania mieszkańców w rozwój Zdun. 

Zgłoszono zapytania do sprawozdań.  

Radna Sławomira Kuś – w jakiej formie było dofinansowanie dla Koła Śpiewaczego Harmonia.  

Łukasz Kowalczyk – opłacono fakturę w wysokości 500 zł.  

Innych pytań nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych  

w m. Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa 

Projekt uchwały przedstawiła Paulina Boguszyńska. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Strategia Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 

jest dokumentem planistycznym i strategicznym, zawierającym zespół działań, których celem 

 jest zrównoważony rozwój społeczny, gospodarczy, infrastrukturalny, ekologiczny i przestrzenny. 

Dokument ten został opracowany z uwzględnieniem aktualnych uwarunkowań ekonomicznych, 

przepisów prawnych oraz zmieniających się potrzeb mieszkańców. Strategia Rozwoju Gminy Zduny 

na lata 2023-2030 jest spójna z obowiązującymi dokumentami programowymi na szczeblu krajowym 

i regionalnym. Będzie wyznaczała ramy dla planów i programów powstających w gminie podczas jej 

obowiązywania. Strategia Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 jest istotne z punktu widzenia 

możliwości ubiegania się o środki zewnętrzne, w tym środki unijne. Projekt Strategii został 

zaopiniowany przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Poznaniu, Wielkopolski 

Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny oraz Zarząd Województwa Wielkopolskiego.  



Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr. 2171/3 w Zdunach) 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 2171/3 o powierzchni 4,4985 ha, położona w obrębie 

geodezyjnym Zduny. Zbycie nieruchomości zostanie przeprowadzone w trybie przetargu 

nieograniczonego. Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego przyjętego 

uchwałą Rady Miejskiej w Zdunach nr LXIV.424.2023 z dnia 27 września 2023 r. nieruchomość 

oznaczona została symbolem P-U i może być przeznaczona pod działalność usługową oraz produkcje. 

Z uwagi na powyższe, nie ma konieczności utrzymywania przedmiotowej nieruchomości w zasobie. 

Jej sprzedaż pozwoli na przeprowadzenie inwestycji miejskich, których realizacja ma istotne 

znaczenie dla funkcjonowania miasta i zaspokajania potrzeb lokalnej społeczności.   

Zgłoszono pytania, uwag do projektu uchwały. 

Radna Monika Paszek – poprosiła o podanie wielkości działki i kwoty na jaką została wyceniona.  

Magdalena Krawczyk – działka nr 2171/3 w Zdunach, mieszcząca się przy ul. Jutrosińska 

 (za Oczyszczalnią Ścieków) o powierzchni 4,4985 ha wyceniono na kwotę 2.924.025,00 zł netto.  

W planie zagospodarowania przestrzennego oznaczona jest jako tereny produkcji lub usługowe. 

Innych pytań uwag nie zgłoszono. 

 Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż gruntu. 

 Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 Zduny) 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 



oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 2171/4 o powierzchni 1,3370 ha, położona w obrębie 

geodezyjnym Zduny. Zbycie nieruchomości zostanie przeprowadzone w trybie przetargu 

nieograniczonego. Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego przyjętego 

uchwałą Rady Miejskiej w Zdunach nr LXIV.424.2023 z dnia 27 września 2023 r. nieruchomość 

oznaczona została symbolami: K-DG – tereny drogi głównej oraz P-U i może być przeznaczona  

pod działalność usługową oraz produkcyjną. Z uwagi na powyższe, nie ma konieczności 

utrzymywania przedmiotowej nieruchomości w zasobie. Jej sprzedaż pozwoli na przeprowadzenie 

inwestycji miejskich, których realizacja ma istotne znaczenie dla funkcjonowania miasta  

i zaspokajania potrzeb lokalnej społeczności.   

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż gruntu.  

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 1 stycznia 1991 

roku o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2023 poz. 70 ze zm.) Rada Gminy w drodze uchwały 

może wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ust.1 i 2 w/w ustawy. 

Uchwała ta wprowadziła zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków lub ich części 

wybudowanych zgodnie z przepisami ustawy Prawo budowlane, związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, będących własnością przedsiębiorcy oraz określa warunki tych zwolnień.  

Komisja Europejska ROZPORZĄDZENIEM KOMISJI (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023r. 

wydłużyła okres na jaki mogą być udzielane między innymi przedmiotowe zwolnienia  

do dnia 31 grudnia 2030 r. W przytoczonym rozporządzeniu wprowadzono zasadę, że po upływie 

ww. okresu wszelkie środki pomocy de minimis, spełniają warunki w nim określone, można wdrażać 

w sposób prawomocny przez kolejne 6 miesięcy a zatem maksymalnie do 30.06.2031 r., zapis ten 

znalazł się również w treści niniejszej uchwały.  

Z uwagi na wygaśnięcie, z dniem 01.01.2024 r., dotychczasowej uchwały w tym obszarze, projekt 

niniejszej uchwały zakłada wejście przepisów z mocą wsteczną, dla zapewnienia ciągłości 

 w zakresie określonych uchwałą zwolnień.  



Zgodnie z art. 88 ust. 1 i 2 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 r. 

 (Dz. U. Nr 78, poz. 483 z późn. zm.) wejście w życie aktu prawa miejscowego jest uwarunkowane 

od jego ogłoszenia na zasadach i w trybie przewidzianym w ustawie, do której odsyła także 

 w odniesieniu do zasad i trybu wydawania tych aktów (art. 94 Konstytucji RP). Realizacja dyspozycji 

zawartej w Konstytucji następuje w ustawie z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych 

 i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 2011 r. Nr 197, poz. 1172 z późn. zm.), która 

jednocześnie przesądza z jednej strony o kwalifikacji aktów prawa miejscowego, stanowionych przez 

organy gminy, do katalogu aktów podlegających publikacji w wojewódzkim dzienniku urzędowym 

(art. 13 pkt 2 ww. ustawy), a z drugiej strony o konieczności ustalenia odpowiedniego terminu wejścia 

w życie takiego aktu, oznaczonego nie wcześniej niż po upływie 14 dni od dnia ich ogłoszenia 

 (art. 4 ust. 1 ww. ustawy). Jednakże art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 

innych aktów prawnych przewiduje możliwość nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy 

obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego państwa prawa nie stoją temu na przeszkodzie. 

Niniejsza uchwała wprowadza zwolnienia z podatku od nieruchomości dla określonej grupy 

podatników, a zatem jej przepisy polepszają sytuację prawną niektórych adresatów i zarazem nie 

pogarszają sytuacji prawnej pozostałych jej adresatów. W związku z powyższym, mimo działania 

wstecz uchwała realizuje zasady demokratycznego państwa. Projekt przesłano do Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumenta do zaopiniowania.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka odczytała treść projektu uchwały, po czym 

przedstawiła proponowane zmiany do projektu uchwały budżetowej na 2024 r.: 

Planowane dochody ulegają zwiększeniu o 249.111,11 zł z następujących tytułów:  

1) na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, zawiadomienie nr FB-I.3111.5.2024.7,  

w dz. 852, rozdz. 85219 § 2030 o kwotę 28.932,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie ośrodków 

pomocy społecznej;  

2) z tytułu środków z Funduszu Pomocy na łączną kwotę 11.974,76 zł, z czego:  



- 10,46 zł na zadania z art. 9 ust. 1a i 1 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, ujęte w rozdziale 

75095 § 2100;  

- 5.100,00 zł na świadczenie 300+, dz. 853, rozdział 85395 § 2100;  

- 2.512,16 zł na świadczenia rodzinne, dz. 855, rozdział 85595 § 2100;  

- 2.512,00 zł na realizację zadań z art. 13 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, dz. 853, rozdział 

85395 § 2100;  

- 1.840,14 zł na wypłatę zasiłków stałych, dz. 852, rozdział 85295 § 2100;  

3) wpływu w wysokości 140.161,35 zł w rozdziale 60016 § 6280, na który umowa została podpisana 

w 2023 r., a dotyczy środków z Nadleśnictwa Krotoszyn na dofinansowanie przebudowy drogi 

Baszków -Trzaski; 

4) środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w kwocie 3.474,74 zł, rozdział 85395 § 2180,  

na refundacje podatku VAT od paliw gazowych;  

5) niezrealizowanej puli środków z roku 2023 z tytułu dotacji na realizację programu „Ciepłe 

mieszkanie”;  

Zmiany wydatków obejmują:  

1) zmiany w zakresie wydatków bieżących w planie Urzędu Miejskiego oraz MGOPS, naniesione 

zgodnie z aktualnymi potrzebami oraz dyspozycją w zakresie otrzymanych dotacji, środków  

z Funduszu Pomocy i Funduszu Przeciwdziałania COVID-19.  

W szczególności:  

- w dz. 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę dokonuje się zwiększenia 

nakładów na zakup gazu do miejskich kotłowni;  

- w dz. 600 Transport i łączność zmniejsza się plan wydatków w zakresie dotacji na realizację zadań 

w obszarze transportu publicznego, do wysokości podpisanej umowy na 2024 r.;  

- w dz. 710 działalność usługowa, dz. 750 Administracja publiczna oraz dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne 

i ochrona przeciwpożarowa, dokonuje się zmian w zakresie bieżących potrzeb UM oraz w związku  

z otrzymanymi środkami z Funduszu Pomocy;  

- w dz. 851 Ochrona zdrowia zwiększa się plan wydatków o niewykorzystane w 2023 r. środki na 

realizację zadań określonych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi;  

- w dz. 852 Pomoc społeczna, dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i dz. 855 Rodzina 

dokonano zmian, o które zawnioskował MGOPS w związku z otrzymanymi dotacjami oraz środkami  

z Funduszu Pomocy;  

- w dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększono plan wydatków w zakresie projektu 

pn. „Ciepłe mieszkanie”;  

- w dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego oraz 926 Kultura fizyczna dokonuje się zmian  

w zakresie bieżących potrzeb UM;  

2) zmiany w zakresie wydatków majątkowych dotyczą zwiększenia, o środki niewykorzystane w 2023 



r., nakładów na przedsięwzięcia pn.”Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w sołectwie 

Baszków i Bestwin” oraz „Ciepłe mieszkanie”.  

Zmiana planu przychodów obejmuje:  

1) zwiększenie o 223.123,76 zł przychodów jst z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach i dotyczy:  

a) 73.531,79 zł z tytułu środków na realizację zadań określonych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi;  

b) 149.591,97 zł z tytułu otrzymanych w 2023 r. środków na realizację programu „Ciepłe mieszkanie”  

3) zwiększenie zaangażowania wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 

 o 1.000.000,00 zł;  

4) zwiększenie o 495.093,44 zł kwoty przychodów z tytułu pożyczek i dotyczy pożyczki z WFOŚiGW  

w Poznaniu, na którą umowa została podpisana w 2023 r., natomiast środki pieniężne z tego tytułu wpłyną 

na rachunek bankowy Gminy w 2024 r. 

Do projektu uchwały zgłoszono pytania. 

Radna Monika Paszek – pytała o termin spłaty kredytu na wyprzedające finansowanie zadanie: 

„Budowa instalacji fotowoltaicznych na terenie gmin Koźmin Wielkopolski, Rozdrażew i Zduny  

w celu zwiększenia produkcji energii ze źródeł odnawialnych”.  

Iwona Klepacka – niezwłocznie po otrzymaniu środków kredyt na to zadanie zostanie spłacony. 

Jesteśmy po kontroli i czekamy na wypłatę środków. Umowa z bankiem na finansowanie tego zadania 

została aneksowana do końca 2024 roku.  

Miłosz Zwierzyk – rozlicznie projektu nastąpiło styczeń – luty 2023 r., projekt był skomplikowany  

i brały w nim udział 3 inne gminy. Czekamy na protokół pokontrolny. Kontrola projektu na miejscu 

związana jest z zakończeniem perspektywy. Inne projekty realizowane ze środków urzędu 

marszałkowskiego również były kontrolowane np. kaflarnia, kino społecznościowe.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

h) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 

2034 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 



opracowano wykorzystując dane historyczne dotyczące dochodów i wydatków z lat ubiegłych oraz 

zmiany w budżecie na 2024 r. Długość okresu objętego prognozą wynika z art. 227 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Prognoza finansowa obejmuje lata 2024-2034  

tj. okres, w którym będzie następował wykup obligacji oraz spłata pożyczek i kredytów.  

W załączniku nr 1 do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wprowadzono również 

zmiany wynikające z niższego niż zakładano poziomu długu Gminy na koniec 2023 r. Plan w tej 

pozycji wynosił 28.390.073,48 zł, a wykonanie 27.141.461,17 zł. 

Niższy poziom rzeczywistego zadłużenia znalazł również swoje przełożenie w korekcie rozchodów 

na lata 2028-2034. Ogółem, w okresie objętym prognozą rozchody uległy zmniejszeniu o kwotę 

753.518,87 zł.   

Załącznik nr 1 obejmuje środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, w tym środki z Rządowego 

Funduszu Polski Ład oraz Rządowego Programu odbudowy Zabytków. 

W załączniku nr 2 dokonano zmiany w przedsięwzięciu wykazanym w pozycji 1.3.1.2 "Monitoring 

składowiska odpadów" wydłużając okres jego realizacji do roku 2025 i zakładając zwiększenie 

nakładów na ten cel o 9.225,00 zł oraz zaktualizowano limit wydatków 2024 dla przedsięwzięć 

 w poz. 1.1.2.1 i 1.3.2.7 do wysokości wydatków ustalonych w budżecie na 2024 r. 

Pełen zakres zmian obrazuje załącznik do niniejszej uchwały. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2024 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

i) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Projekt uchwały przedstawiła Monika Paszek. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 



Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

j) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 2024 r. 

Projekt uchwały przedstawiła Monika Paszek.  

RAMOWY PLAN PRACY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI NA ROK 2024 

1. Bieżące rozpatrywanie skarg składanych na działanie Burmistrza i gminnych jednostek 

organizacyjnych. 

2. Bieżące rozpatrywanie wniosków i petycji składanych przez mieszkańców. 

3. Sporządzanie projektów rozstrzygnięć wraz z uzasadnieniem dotyczących rozpatrywanych skarg, 

wniosków i petycji. 

4. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2025. 

5. Sporządzenie rocznego sprawozdania z pracy Komisji za rok 2024. 

6. Opiniowanie projektów uchwał wynikających z bieżących zadań gminy. 

7. Stała współpraca z pozostałymi Komisjami Rady Miejskiej. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

k) w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA 

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Monika Paszek. W dniu 4 grudnia 2023 r. droga elektroniczną wpłynął 

do Rady Miejskiej w Zdunach wniosek Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA 

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały. Zgodnie  

z przepisem art. 241 pkt 3 KPA, Przedmiotem wniosku mogą być w szczególności sprawy ulepszenia 

organizacji, wzmocnienia praworządności, usprawnienia pracy i zapobiegania nadużyciom, ochrony 

własności, lepszego zaspokajania potrzeb ludności.  Jak wynika z przepisu art. 244 pkt 1 KPA 

wniosek powinien zostać rozpatrzony bez zbędnej zwłoki jednak nie później niż w ciągu miesiąca. 

W przypadku niezałatwienia wniosku w terminie zastosowania mają przepisy art. 36-38 KPZ  

(art. 245 pkt 1). Termin miesiąca na załatwienie wniosku upływa w dniu 4 stycznia 2024 r. W związku 

z faktem, że na dzień 31 stycznia 2024 r. zaplanowana została LXIX sesja Rady Miejskiej w Zdunach, 

Przewodniczący Rady pismem RM.1510.02.2023 z dnia 3 stycznia 2024 r. poinformował 



 - na podstawie art. 245 pkt 1 KPA - wnioskodawcę o przesunięciu terminu rozpatrzenia wniosku 

 na dzień 31 stycznia 2024 r. Przewodniczący Rady uwzględniając przepis art. 242 pkt 1 KPA  

oraz postanowienia § 131 ust. 1 Statutu Gminy Zduny skierował przedmiotowy wniosek do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej, celem jego rozpatrzenia i przedstawienia stanowiska 

Radzie Miejskiej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 10 stycznia 2024 r. 

dokonała szczegółowej analizy dokumentacji i wyjaśnień dotyczących przedmiotowej sprawy.  

W toku prowadzonego postępowania Komisja ustaliła, że zgodnie z treścią artykułu 241 Kodeksu 

postępowania administracyjnego przedmiotem wniosku mogą być w szczególności sprawy 

ulepszenia organizacji, wzmocnienia praworządności, usprawnienia pracy i zapobiegania 

nadużyciom, ochrony własności, lepszego zaspokojenia potrzeb ludności. Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji uznała, że wniosek ten nie spełnia wymogów obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

zwartej w Uchwale nr VII.57.2019 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie 

zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  

W związku z powyższym zawiadamiam, że wykonanie prawa do obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej odbywać się powinno w trybie i na zasadach określonych w wyżej wymiennej 

uchwale. Ponadto zgodnie z art. 171 konstytucji RP Organami nadzoru nad działalnością jednostek 

samorządu terytorialnego są Prezes Rady Ministrów i wojewodowie, a w zakresie spraw finansowych 

regionalne izby obrachunkowe, zatem z punktu widzenia prawa Pani wniosek nie ma jakikolwiek 

podstaw faktycznych i prawnych do uwzględnienia. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Zdunach biorąc pod uwagę stan faktyczny sprawy oraz w/w przepisy prawa przedkłada 

Radzie Miejskiej w Zdunach stanowisko, aby wniosek uznać za niezasadny.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez 

samorządy VETA ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie 

uchwały. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, 

Dionizy Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

l) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 482/22 o powierzchni 0,1546 ha, położona w obrębie 



geodezyjnym Baszków. Przedmiotowa działka stanowi według wypisu z rejestru gruntów - grunty 

orne. Dla nieruchomości wydana została decyzja Burmistrza Zdun o warunkach zabudowy 

 Nr GT. 6730.13.2023 z dnia 31.05.2023 r. - budowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego  

wraz z instalacjami i urządzeniami technicznymi oraz pozostałą niezbędną infrastrukturą techniczną. 

W związku z chęcią nabycia powyższej nieruchomości, zasadne jest przeznaczenie przedmiotowej 

nieruchomości do sprzedaży, a tym samym podjęcie przez Radę Miejską w Zdunach niniejszej 

uchwały. 

Zgłoszono zapytania do projektu uchwały. 

Radna Monika Paszek – kto nabędzie działkę? 

Magdalena Krawczyk – jeden z właścicieli działek graniczący z omawianą działką.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, 

Dionizy Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2023 roku. 

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Wrońska . Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

w 2023 roku.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie rozpatrzono wnioski OSP Zduny o zakup sprzętu bojowego oraz utwardzenia 

nawierzchni przed remizą strażacką.  

Druh Grzegorz Piaszyński przedstawił założenia wniosku dot. zakupu na sprzęt bojowy. Nadmienił, 

że burmistrz Zdun obiecał, że kwota ze sprzedaży Jelcza zostanie przeznczona na wyposażenie 

jednostki, co nie zostało uczynione. Członkom komisji przełożono stanowisko burmistrza Zdun -

ZK.5543.8.2024 z dnia 12 stycznia 2024 r. 



Radna Sławomira Kuś – prosiła o podanie za jaką cenę Jelcz został sprzedany. 

Druh Grzegorz Piaszyński – coś koło 27 tys. zł.  

Iwona Klepacka – cena sprzedaży wyniosła ok 25 tys. zł.  

Miłosz Zwierzyk – odniósł się do prośby o utwardzenie terenu. Koszt inwestycji szacowany jest  

na ok 50 tys. zł. Jednostka pozyskała od sponsora kostkę brukową, tego nie można zaprzepaścić. 

Grzegorz Paszyński – dodał, że jednostka pozyskała kostkę brukową na ok 200 m2, także prawie  

na cały plac wystarczy. Toczą się rozmowy ze sponsorem, że gdyby zaszła potrzeba to może uda się 

pozyskać brakujący materiał. Jednak sama kostka to nie wszystko. Należy jeszcze teren przygotować 

pod kostkę, odpowiednio utwardzić ze względu na wagę auta.  

Radna Sławomira Kuś – pytała o grubość pozyskanej kostki.  

Grzegorz Paszyński – pozyskana kostka ma 8 cm grubości, jest odpowiednia pod obciążenie aut. 

Kostka jest już w Zdunach.  

Miłosz Zwierzyk – pozostaje kwestia odpowiedniej podbudowy, odpowiedniej ilości betonu  

i kruszywa na 1 m2. 

Radna Sławomira Kuś – trzeba by się zastanowić co bardziej potrzebne sprzęt czy utwardzenie 

powierzchni. 

Miłosz Zwierzyk – aby rozpocząć inwestycje gmina musi mieć środki. Jeśli gmina otrzyma środki  

z zewnątrz czy planowane jest przekazanie subwencji dla samorządów z budżetu państwa, wtedy 

będziemy mogli dzielić przyznane środki na zadania albo uzyskać dodatkowe dochody ze sprzedaży 

gruntów. Oczywiście to jedna z tych potrzeb, których nie ma w budżecie. W budżecie  

nie ma wpisanej budowy wodociągu i jest kilka inwestycji, na które otrzymaliśmy dofinasowanie,  

ale nie ma ich w budżecie. Utwardzenie terenu pod remizą miało się odbyć przy budowie kanalizacji 

na ul. Masłowskiego, ale jednostka już zbyt długo czeka i trzeba to zrealizować. Do tego dochodzi 

odwodnienie terenu i budynku oraz połącznia do kanalizacji CAS, bo problem jest z wodami 

gruntowymi na tym budynku.  

Iwona Klepacka – jeśli chodzi o te zakupy to proponuje kontakt w tej kwestii z p. Robertem. 

 Do czasu zwiększenia wydatków w budżecie o wnioskowaną kwotę to w ramach tego co mamy 

chociaż częściowo zapewnimy realizację wniosku od mniejszych pozycji. Dofinasowanie dla OSP 

oferowały również Rady Osiedla.  

Miłosz Zwierzyk - co jest konieczne trzeba zakupić i nie ma dyskusji.  

Iwona Klepacka - skupmy się teraz na realizowaniu wniosku w ramach posiadanych środków 

 i zmniejszanie potrzeb. Jak pojawią się środki będziemy zwiększać budżet.  

Druh Grzegorz Piaszyński - wszystkie tematy z p. Robertem załatwiamy od ręki np. legalizacja buli 

tlenowych w Zdunach i Baszkowie. Wskazał, że jednostka OSP ZDUNY coraz częściej wyjeżdża  

do zdarzeń izolowych medycznie (czyli zdarzeń do którego nie ma możliwości natychmiastowego 



zadysponowania karetki, lub gdy czas dotarcia pogotowia ratunkowego jest znacznie dłuższy,  

niż dotarcie na miejsce straży pożarnej). Z tego pisma to najważniejsze są ubrania bojowe 

 ok 3,5 tys. zł za sztukę. Ubrania się szybko zużywają, mamy kilka nowych, które udało się pozyskać 

od sponsorów, ale i tak 14-15 kompletów należy wymienić.  

Radna Sławomira Kuś – a na jak długo starcza taki strój? 

Druh Grzegorz Piaszyński – nie da się tego określić w żaden sposób, bo to zużycie naturalne.  

Miłosz Zwierzyk – 6 szt. x 3,5 tys. zł to daje 21 tys. zł na same mundury.  

Druh Grzegorz Piaszyński - pozyskaliśmy 5 kompletów. Na tą chwile jest 32 strażaków gotowych do 

wyjazdu, z czego 20 stale wyjeżdża na zdarzenia. Ze względów higienicznych każdy powinien mieć 

własny komplet. Niektóre ubrania są już mocno zniszczone staramy podmienić na te mniej zużyte, 

ale jest ciężko. Nowi ochotnicy otrzymują stare ubrania, żeby choć kurs zrobić, bo nowych nie mamy. 

Węże i sprzęt kominiarski prawdopodobnie będą zrealizowany, bo to niewielki koszt. Mamy 

niewielki zapas tych węży, to sprzęt, który podczas akcji szybko się zużywa. Czujniki ruchu zostały 

już zakupione, bo po przeglądzie PSP w piśmie wskazano co jest do wymiany. Inne jednostki również 

otrzymały co potrzebowały.  

Iwona Klepacka – na koniec roku jak już znaliśmy potrzeby jednostek oraz stan środków na 

paragrafach to środki niewykorzystane zostały przesunięte na wyposażanie materiałowe. Odwleka 

się coś w czasie, ale potrzeby są realizowane.  

Druh Grzegorz Piaszyński – rozumiemy, że to nie są małe pieniążki, ale przedstawiliśmy swoje 

potrzeby.  

Radna Sławomira Kuś – ale w planach musi być.  

Druh Grzegorz Piaszyński – organizujemy zbiórki złomu dwa razy do roku, z tych pieniędzy 

chcielibyśmy zakupić namiot pneumatyczny, który potrzebny by był w razie dużego zagrożenia  

na terenie gminy i miasta. Pozyskujemy sponsorów i organizujemy zbiórki własne.  

Iwona Klepacka – widmo, że bezpieczeństwo jest priorytetem i będziemy się starać zaspokoić te 

potrzeby.  

W programie eSesja w zakładce Informator Radnym przekazano uchwałę nr LIX/1226/23 SEJMIKU 

WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia 

stanowiska związanego z apelami dotyczącymi wydłużenia terminów eksploatacji instalacji,  

w których następuje spalanie paliw stałych oraz pismo z WFOŚ z Poznania z dnia 21 grudnia 2023 r.  

w sprawie realizacji programu „Czyste powietrze”. 

Innych pytań uwag nie wniesiono.  

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z funkcjonowaniem obiektów 

kulturalnych w gminie Zduny: Kręgielnia, Stara Kaflarnia oraz Kino Społecznościowe 

 „Za rogiem”. 



Po omówieniu materiałów sesyjnych członkowie komisji zapoznali się z funkcjonowaniem obiektów 

kulturalnych w gminie Zduny: Kręgielnią, Starą Kaflarnię oraz Kinem Społecznościowym  

„Za rogiem”. Z tematem zapoznała i po obiektach oprowadziła p.o. Dyrektor Elżbieta Kurkiewicz.  

Kręgielnia mieści się na ul. Sienkiewicza 11 w Zdunach i czynna jest przez 7 dni w tygodniu  

w godz. od 10.00 do 22.00. Tory należy wcześniej zarezerwować. W obiekcie wymieniono 

ogrzewanie na bardziej ekonomiczne oraz dokonano remontu torów. Istnieje możliwość 

organizowania małych imprez okolicznościowych.  

Stara Kaflarnia jest obiektem nowym i obecnie siedzibą ZOK oraz organizacji pozarządowych. 

Wyremontowana przestrzeń ze środków UE pozwala na organizowanie licznych imprez  

dla mieszkańców. W ciągu tygodnia obywają się zajęcia muzyczne, nauki j. angielskiego, 

 gry w szachy czy rękodzieła. Dla zorganizowanych grup odbywają się zajęcia z lepienia gliny oraz 

seanse indywidualne. Z sali audytoryjnej korzystają szkoły i przedszkola oraz organizacje sportowe 

i pożytku publicznego. Obiekt w miarę pozyskanych środków finansowych jest doposażamy  

w kolejne elementy usprawniające funkcjonowanie placówki.  

W Kinie Społecznościowym „Za rogiem” w 2023 roku odbyło się ponad 300 seansów i skorzystało 

7500 widzów w różnym wieku. Seanse odbywają się w weekendy piątek - sobota - niedziela. W ciągu 

tygodnia jest możliwość rezerwacji seansów dla grup zorganizowanych.  

Uwag do działalności obiektu nie wniesiono.  

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

  

           mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM   


